
 

 

Engesvang Vandværk_ Generalforsamling, torsdag d. 21. marts - 2024 
 
 
Formanden for bestyrelsen, Niels Henrik bød velkommen til generalforsamlingen, der efter 
forskrifterne var blevet indkaldt til i Ikast Avis. 
 
Tilstede var bestyrelsen: 
Formand, Niels Henrik Jensen 
Næstformand, Frank Nielsen 
Kasser, Mikael Rosenbeck 
Medlem, Martin Skotte 
Medlem, Søren Staal Larsen 
Suppliant, Bruno Kjær Hedegaard 
 
 
Derudover deltog Otto Akselsen samt 6 interesserede borgere fra forsyningsområdet.  
 
Dagsordnen: 
1: Valg af dirigent.  
2: Bestyrelsens beretning. 
3: Revideret regnskab. 
4: Budget for 2024. 
5: Indkomne forslag. 
6: Valg af medlemmer til bestyrelsen. 
7: Valg af revisor. 
8: Eventuelt. 
 
 
Første punkt på dagsordenen var valg af dirigent. Bestyrelsen foreslog Otto Akselsen, der 
enstemmig modtog valget. 

Andet punkt var bestyrelsens beretning ved Niels Henrik: 

 

Bestyrelsens beretning for 2023 

 

2023 er overstået og vandværket kan berette om et år uden nævneværdige driftsforstyrrelser. I 
ledningsnettet har der været et større spild som følge af lækager. Desuden har der været et par 
nye tiltag og hovedrengøring af rentvandstanken. 5 nye forbrugere er registreret ved vandværket i 
2023. 
 
Vandværket har igennem 2023 haft et stort vandspild. 27% af den udpumpede vandmængde er 
forsvundet ud af et eller flere huller i ledningsnettet. Spildet er naturligvis mere, end vi kan 
acceptere og hullerne skal findes. De seneste år har spildet været omkring 7-8% - og der skal det 
som minimum ned igen. Arbejdet har høj prioritet i 2024. Rentvandstanken blev i 2023 rengjort og 
inspiceret. Imens arbejdet stod på, modtog Engesvang vand fra Bording.  
 
I juni måned afholdte vandværket åbent hus. På dagen var der rundvisning på værket og gang i 
grillen. Der var mange, som lagde vejen forbi arrangementet. Vi tænker at gentage succesen igen i 
2024.  



 

 

 
I 2023 havde Engesvang Vandværk 1037 betalende forbrugere, der tilsammen brugte 109.963m³ 
vand. Forbrugstilgangen på 26 forbrugere i forhold til 2022 stammer hovedsageligt fra justeringer, 
som Energi Ikast har lavet efter indførsel af nyt system i 2022.  
 
Vi forsætter med at rydde op i byens ledningsnet, så vi kan få vandspildet under kontrol. 
Metoderne er etablering af målere i ledningsnettet kombineret med natarbejde, hvor dele af 
ledningsnettet lukkes ned.    
 
Niels Henrik afsluttede med: At bestyrelsen ser frem til et godt 2024 med nye projekter og masser 
af rent vand i hanerne. 
  

Beretningen gav anledning til spørgsmål fra publikum vedrørende det konstaterede vandspild.  
 
Der blev spurgt ind til om Vandværket er bekendt med, hvor de ældste vandledninger er. Niels 
Henrik svarede, at overblikket ikke er tilfredsstillende af historiske grunde. Vandværket er ofte 
afhængig af at skulle gætte sig frem efter huses alder og ældre borgeres hukommelse for at finde 
ældre vandrør. GPS stokken, som vandværket har anskaffet sig vil over tid afhjælpe dette problem.  
 
Derefter blev der spurgt ind til kadencen i udskiftningen af gamle vandrør. Niels Henrik svarede, at 
vandrør bliver udskiftet i forbindelse med erkendte brud og lækager, som bliver tilfældet i 2024. 
Hvert andet år er planlagte projekt år, hvor hele veje får udskiftet vandrør efter deres alder.  
 
Næste spørgsmål gik på, om ABC Pavilloner kunne være den skyldig i det store vandspild. Niels 
Henrik fastslog, at det ikke er tilfældet.  
 
Sidste spørgsmål vedrørte antallet af Vandværkets boringer og om der er vand nok i de 
eksisterende boringer. Niels Henrik forklarede at Vandværket har 3 boringer. 2 ved 
vandværksbygningen og 1 ved Krattet uden for Engesvang, samt at vandstanden i alle boringer er 
konstant selv i de varme perioder de seneste år, der har betydet vandmangel andre steder i 
landet.  
 

Beretningen blev derefter godkendt uden forbehold.  
 
3.  punkt på dagsordnen var gennemgangen af revideret regnskabet. 
 
For regnskab se bilag 1 
 
Mikael gennemgik regnskabet for 2023 og bemærkede, at Vandværkets regnskab er påvirket af 
færre nybyggede huse og dermed færre tilslutninger i 2023 i forhold til årerne før, samt det 
omtalte vandspild. Endelig nævnte Mikael, at der ikke havde været nogen større planlagte 
projekter i 2023, hvorefter regnskabet blev godkendt uden bemærkninger.  
 
4. punkt:Budget for 2024. 
 
Mikael fremlagde budgettet for 2024. 
 
For budget se bilag 2 
 



 

 

Budgettet afspejlede, at fokus i 2024 bliver, at finde den eller de lækager, der er årsag til det 
omfattende vandspild, samt at DELICA’s lukning vil påvirke Vandværkets salg og indtægt negativt, 
da virksomheden hidtil har været Vandværkets største aftager af vand.   
Budgettet gav ikke anledning til kritik. 
 
Punkt 5: Indkomne forslag. 
Der var ingen nye ændringer til vedtægterne.  
 
Punkt 6: Valg af medlemmer, der var på valg. 
Niels Henrik og Frank var på valg som medlemmer af bestyrelsen og blev alle genvalgt. Lasse 
Stentoft fra publikum spurgte ind til, om han kunne blive medlem af bestyrelsen. Ifølge 
vedtægterne skal der være enten 5 eller 7 medlemmer af bestyrelsen, så det krævede et ekstra 
bestyrelsesmedlem. Bruno, der hidtil har været suppleant tilbød, at træde ind i bestyrelsen, og 
dermed var formalia i orden. Bestyrelsen sagde velkommen til Lasse og ser frem til samarbejdet.   
 
Punkt 7: Valg af revisor. 
 
Efter indstilling fra bestyrelsen blev den nuværende revisor, Partner Revision i Ikast, genvalgt uden 
modkandidater. 
 
Punkt 8, Eventuelt. 
Under Eventuelt var der løs snak og og spørgsmål/svar mellem de fremmødte og bestyrelsen om 
bl.a. Ikast Værkernes evne eller mangel på samme til servicere Vandværket. Der blev budt på 
kaffe/sodavand og kage. 
 
Endelig rundede Otto Akselsen generalforsamlingen af og takke for god ro og orden samt takkede 
de fremmødte for de stillede spørgsmål og bestyrelsen for svar. Otto fik en gavekurv, som tak for 
indsatsen. 
 
 
Bilag 1 - Regnskab for 2023: 
 
 
Bilag 2 - Budget for 2024: 


